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PROTOKÓŁ NR IX/15 

 

z sesji Rady Gminy Jaśliska odbytej w dniu 27 maja 2015 r. o godz. 1600 w sali 

konferencyjnej  Urzędu Gminy w  Jaśliskach. 

 

W sesji udział wzięli następujący radni: Renata Pelczar, Angelika Uram, Jan 

Szymczakowski, Ryszard Chowaniec, Janusz Mazur, Teresa Mezglewska, Jan Farbaniec, 

Bogusław Gwiżdż, Jan Puchalik, Leszek Madej, Jarosław Farbaniec, Krzysztof Kostycz, Piotr 

Smoleń, Wacław Futyma. 

Ponadto w sesji udział wzięli: Wójt Gminy Jaśliska – Adam Dańczak, Skarbnik Gminy - 

Agnieszka Kurdyła, Sekretarz Gminy – Piotr Urban, sołtysi, członkowie Rad Sołeckich               

 i przedstawiciele wspólnoty samorządowej. 

Listy obecności stanowią  załączniki do protokołu. 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

 Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Jaśliska  Bogusław Gwiżdż  słowami:               

,,Wysoka  Rado, otwieram IX sesję Rady Gminy Jaśliska”. 

Powitał wszystkich zebranych na posiedzeniu. Na podstawie listy obecności stwierdził,                

że obrady są prawomocne. Na sekretarza obrad powołał radnego Jana Puchalik.  

Następnie, zwrócił się z pytaniem, czy ktoś chce wprowadzić zmiany do porządku obrad.  

Wójt Adam Dańczak wnioskował o wprowadzenie następujących zmian: 

- wprowadzenie dodatkowego punktu i zawarcie go w punkcie 6, w brzmieniu: 

,,sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi w 2014 

roku”, kolejnym zaś  punktom obrad sesji nadać odpowiednią numerację. 

- w punkcie 7 podpunkt d)  zamianę projektu uchwały druk nr 52 na druk nr 52A.  

Informował, że zmiana ta jest spowodowana potrzebą wprowadzenia środków na 

dokumentację projektową w związku ze złożonym wnioskiem interregionalnym. 

Wójt Adam Dańczak prosił o wprowadzenie w punkcie 7 w podpunkcie e)  dodatkowego 

projektu uchwały w sprawie likwidacji Gminnej Biblioteki Publicznej w Jaśliskach  

oraz zamiarze utworzenia instytucji kultury, przedstawionego na druku nr 53. 

Innych propozycji zmian do  porządku obrad nie zgłoszono. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania, radni opowiedzieli się za wprowadzeniem zmian  

w porządku obrad 13 głosami ,,za” przy 1 ,,wstrzymującym się”/głosowało 14 radnych/.  

Przewodniczący Rady B. Gwiżdż poddał pod głosowanie porządek obrad w niżej 

przedstawionym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy Jaśliska. 

3. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej. 

4. Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Jaśliska. 

5. Zapytania i wolne wnioski radnych i przedstawicieli wspólnoty samorządowej. 

6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

w 2014 roku. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 
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a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Jaśliskach /druk nr 49/, 

b) upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Jaśliskach do prowadzenia postępowań w sprawach świadczeń pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym  oraz wydawania w tych sprawach decyzji 

administracyjnych /druk nr 50/, 

c)  zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do Podkarpackiego Programu 

Odnowy Wsi na lata 2011-2016 /druk nr 51/, 

d) zmian w uchwale budżetowej Gminy Jaśliska na 2015 rok /druk nr 52A/, 

e) zamiaru likwidacji Gminnej Biblioteki Publicznej w Jaśliskach oraz zamiarze 

utworzenia instytucji kultury /druk nr 53/. 

8. Oświadczenia radnych, Wójta i przedstawicieli wspólnoty samorządowej. 

9. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 

10. Zamknięcie sesji. 

Porządek obrad został przyjęty jednomyślnie 14 głosami ,,za”. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z VIII  sesji Rady Gminy Jaśliska 

 

Do protokołu z VIII sesji Rady Gminy Jaśliska,  z dnia 30 kwietnia 2015  r. nie 

wniesiono uwag. Poddany pod głosowanie przez Przewodniczącego Rady Bogusława Gwiżdż 

protokół został  przyjęty jednomyślnie /głosowało 14 radnych/. 

 

Ad. 3. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej 

 

Informację z działalności międzysesyjnej przedstawił Wójt Gminy Adam Dańczak. 

Informował, że zajmował się sprawami bieżącymi Urzędu  Gminy oraz sprawami takimi jak: 

- w dniu 5 maja, w miejscowości Rymanów brał udział w  konwencie Wójtów i Burmistrzów, 

 na którym omówione zostały sprawy dotyczące: 

- organizacji transportu publicznego na terenie Powiatu Krośnieńskiego w 2017 r.,  

- inwestycji drogowych na drogach powiatowych w 2015 r. Wójt Adam Dańczak 

poinformował, że Zarząd Powiatu nie przewiduje żadnych  inwestycji drogowych na terenie 

Gminy Jaśliska dotyczących dwóch dróg: odcinka drogi Jaśliska - Czeremcha jak również 

odcinka drogi Wola Niżna – Wola Wyżna.  

Kolejna sprawa dotyczyła zgłoszenia najlepszego ucznia do nagrody z okazji Dnia Samorządu 

Terytorialnego. Nagrodę otrzymał wytypowany w Powiecie Krośnieńskim uczeń z Gminy 

Rymanów osiągający międzynarodowe sukcesy muzyczne. 

- w dniu 6 maja ze Skarbnikiem Gminy Agnieszką Kurdyła odbył się wyjazd do Rzeszowa   

w celu podpisania umowy na pożyczkę z przeznaczeniem na zapłatę drugiej części za 

wykonaną oczyszczalnię ścieków w miejscowości Daliowa. Pożyczka opiewa na kwotę 

1.396.866,00 zł. Zaznaczył, że płatność została dokonana w dniu dzisiejszym. 

- w dniu 7 maja odbyło się spotkanie z przedstawicielem firmy Ekosfera Panem Markiem 

Pęk, na którym omówione zostały sprawy związane z wnioskiem dotyczącym ogniw 

fotowoltaicznych. Druga część tego spotkania odbyła się po południu z mieszkańcami 

zainteresowanymi udziałem w przedmiotowym projekcie.  
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Tego samego dnia odbyło się robocze spotkanie związane z przygotowaniem festynu 

gminnego, który planowany jest na dzień 14 lipca br. 

- 12 maja odbyło się spotkanie z Panem Bartoszem Szczepanikiem pracownikiem Urzędu 

Gminy Dukla, który zajmuje się gospodarką leśną  i  zatrudnionym w Urzędzie Gminy 

Jaśliska Panem Bartłomiejem Jakubowskim, który będzie zajmował się sprawami lasu 

gminnego związane z wprowadzeniem  nowo zatrudnionego pracownika w przedmiotowy 

temat. 

- w dniu 14 maja odbyła się przy wylocie kolektora z oczyszczalni ścieków rozprawa 

administracyjna w postępowaniu o wydanie pozwolenia wodnoprawnego na wprowadzenie 

oczyszczonych ścieków do rzeki Jasiołka, w której uczestniczył przedstawiciel wydziału 

Środowiska i Rolnictwa Starostwa Powiatowego w Krośnie. 20 maja Gmina otrzymała zgodę 

na odprowadzenie oczyszczonych ścieków do Jasiołki.  

-  w dniu 19 maja odbyło  się spotkanie z architektem w sprawie przygotowania dokumentacji 

na budynki, które zostały uwzglednione w projekcie interregionalnym, 

- w dniu 21 maja odbył się wyjazd do Rzeszowa w celu złożenia wniosku na ogniwa 

fotowoltaiczne, 

- w dniu 22 maja razem z Panią Katarzyną Majdosz – pracownikiem ds. gospodarki odpadami 

komunalnymi  brał udział w konferencji organizowanej przez Miejskie Przedsiębiorstwo 

Gospodarki Komunalnej w Krośnie, na której zapoznani zostali z systemem gospodarowania 

odpadami funkcjonującym w roku 2014 oraz perspektywami jakie są przed MPGK na kolejne 

lata. W tym samym dniu o godz. 17.00 w Gminnym Ośrodku Kultury  w Dukli uczestniczył 

w spotkaniu z okazji Dnia Działacza Kultury, na którym Starosta Krośnieński wręczył 

nagrody dla zasłużonych działaczy kultury z terenu Powiatu Krośnieńskiego. Informował, że 

Pan Stanisław Lorenc został odznaczony przez Ministra Kultury odznaką ,,Zasłużony dla 

Kultury Polskiej” oraz otrzymał nagrodę od Starosty Krośnieńskiego Pana Jana Juszczaka za 

dotychczasowy dorobek związany z kulturą szeroko rozumianą. 

- w  dniu 27 maja z Panem Rafałem Majdosz – pracownikiem Urzędu Gminy wziął udział w 

konferencji dotyczącej internetu szerokopasmowego. 

 

Ad. 4. Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Jaśliska 

 

Informację z realizacji uchwał podjętych na VIII sesji Rady Gminy Jaśliska 

przedstawił Sekretarz Gminy Piotr Urban. Informację przyjęto bez uwag. 

 

Ad. 5.  Zapytania i wnioski radnych i przedstawicieli wspólnoty samorządowej 

 

W punkcie tym jako pierwsza głos zabrała radna Teresa Mezglewska, która 

poinformowała, że ostatnio często słyszy się, że  dużo jest wypadków spowodowanych nie 

umocowaniem na stałe bramek piłkarskich. Mówiła, że bramki znajdujące się na stadionie 

przy Szkole przenoszone są poza jego obręb i zauważyła, że dzieci często huśtają się na nich. 

Pytała, czy są one w jakiś sposób zabezpieczane.  Kolejna sprawa poruszona przez radną 

dotyczyła mostu na drodze gminnej łączącej Jaśliska z Posadą Jaśliska. Informowała, że 

środkowy przyczółek jest w złym stanie technicznym, a będzie to widoczne szczególnie po 

dzisiejszych opadach.  
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Następnie radny Ryszard Chowaniec zwrócił się z pytaniem, czy jest możliwość  wyłączenia 

części oświetlenia przy oczyszczalni ścieków w miejscowości Daliowa, ze względu na to, że 

nie będzie ona  jeszcze przez dłuższy czas działała. Mówił, że w chwili obecnej oczyszczalnia 

jest bardzo oświetlona i w związku z tym, w  ramach tych oszczędności, czy byłaby 

możliwość przedłużenia czasu  świecenia lamp ulicznych  do godziny 23-ciej w okresie 

letnim. Będąc przy głosie, w swojej wypowiedzi  zaznaczył że Gmina Jaśliska jest gminą 

turystyczną, a każda gmina promuje się bądź stara się promować dbając o to, żeby na jej 

granicach znajdowała się tablica witająca i  żegnająca daną gminę. I tu  zadał pytanie: czy 

przewidziane jest usytuowanie na terenie naszej gminy takich tablic, a jeżeli tak, to kiedy to 

nastąpi. 

Zapytał również, czy jest możliwość skierowania pisma do Rejonu Dróg Wojewódzkich  

w Rymanowie z prośbą o naprawę drogi, a szczególnie osuwiska ,,na Obłazie” . Stwierdził, że 

w niedługim czasie nie będzie można tamtędy przejechać, a odbywający się tam ruch zgodnie 

z usytuowanymi znakami może być niebezpieczny. Mówił: ,,z tego co tam widać pewnie 

logika drogowa jest, jeżeli chodzi o prawo drogowe, ale postawienie znaku stopu od strony 

dołu, a z góry jest prawo przejazdu, no czasem jest to dosyć niebezpieczne”. 

Kolejno głos zabrał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy  Piotr Smoleń. Na wstępie 

swojej wypowiedzi wyraził nadzieję, że gmina powoła komisję szacującą szkody 

popowodziowe, stwierdzając przy tym, że każdorazowo taka inwentaryzacja może 

,,przynieść” dodatkowe pieniądze od Wojewody. Następnie ponowił pytanie, które zadał na 

posiedzeniu Komisji w dniu wczorajszym, odnosząc się do projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do Podkarpackiego programu Odnowy Wsi na lata 

2011-2016 zapytał, czy jakieś projekty będą ujęte z wniosku Woli Niżnej. 

Zastępca Przewodniczącego Rady  Gminy Jan Farbaniec nawiązując do przedstawionej przez 

Wójta Adama Dańczak informacji z działalności międzysesyjnej a mianowicie informacji 

dotyczącej dróg powiatowych na terenie Gminy Jaśliska zapytał, jakie jest uzasadnienie 

Powiatu że przedmiotowe drogi nie będą remontowane, nie będzie żadnych inwestycji. 

Zakomunikował, że na chwilę obecną stan dróg jest tragiczny. Zadał pytanie, czy będą 

podejmowane w tym kierunku jakieś kroki, czy sprawa zostanie zamknięta.   

Radny Jarosław Farbaniec zapytał, czy jest opracowany, a jeżeli nie, to czy może będzie 

opracowany gminny plan promocji turystycznej Gminy Jaśliska. Nawiązując do projektu 

uchwały zawartego w porządku obrad dzisiejszej sesji w sprawie zamiaru likwidacji Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Jaśliskach oraz zamiarze utworzenia instytucji kultury, zwrócił się  

z pytaniem, czy w ramach Gminnego Ośrodka Kultury będą funkcjonować świetlice wiejskie 

czy cała ,,gałąź” wtedy skupi się w Gminnym Ośrodku Kultury.  

Następnie głos zabrał Członek Rady Sołeckiej Maciej Warchałowski. Zwrócił uwagę, na  zły 

stan dróg prowadzących do lasów gminnych w Jaśliskach, które, jak zaznaczył, kilka lat temu 

były remontowane. Zakomunikował, że obecnie są one zapuszczone, rowy nie istnieją  

a krzaki ,,zamknęły” się nad drogami. Oznajmił, że sytuacja wygląda podobnie również na 

drogach prowadzących do lasów prywatnych w miejscowości Jaśliska. 

Poinformował też, że w okresie od kwietnia do chwili obecnej  po dużych deszczach poziom 

rowu przy pomniku orła obniżył się około 20-30 cm. Stwierdził, że jeżeli będzie to szło w 

takim tempie jak idzie teraz, w niedługim czasie  zostanie odkryta rura wodociągu. Skierował 

do Wójta pytanie, czy może wpłynąć na zarządcę dróg, bądź zasugerować mu wyłożenie 
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rowu korytkami albo jumbami, aby przeciwdziałać erozji. Zaznaczył, że jeżeli będzie tak 

dalej, mieszkańcy nie będą mieli wody. 

 

Ad.6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

w 2014 roku 

 

Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi  

w 2014 roku przedstawił Wójt Adam Dańczak.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwał 

 

 Zgodnie z porządkiem obrad przystąpiono do podjęcia uchwał. 

Ad.7a. 

Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż  przedstawił  projekt uchwały w sprawie  

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Jaśliskach i poprosił o krótką informację dotyczącą projektu uchwały. 

Informacji na temat projektu uchwały udzielił Sekretarz Gminy Piotr Urban. Mówił, że 

uchwała dotyczy uchylenia ust. 3 w paragrafie 9 Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Jaśliskach, a następnie przedstawił jego brzmienie: ,,Obsługę finansowo – 

księgową GOPS-u prowadzi Urząd Gminy Jaśliska, zgodnie z planem kont obowiązującym  

w jednostkach budżetowych oraz sporządza sprawozdania finansowe z przepisami  

o sprawozdawczości budżetowej”. Uchylenie tego punktu umożliwi uregulowanie obsługi 

księgowej w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej, podobnie jak jest to w Zespole Szkół 

Podstawowych, czyli główny księgowy nie będzie zatrudniony w Urzędzie Gminy, który 

obsługuje GOPS, tylko będzie zatrudniony w GOPS-ie.  

Wobec braku pytań do projektu uchwały, Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty, 

Zdrowia i Spraw Obywatelskich Ryszard Chowaniec przedstawił pozytywną opinię Komisji  

do przedmiotowego projektu. 

Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż odczytał treść  i poddał pod głosowanie projekt 

 

U C H W A Ł Y  Nr IX/47/15 

Rady Gminy Jaśliska 

z dnia 27 maja 2015  r. 

 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Jaśliskach 

 

 

Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 14 radnych/. 

Uchwała została oznaczona numerem IX/47/15 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad.7b. 

Następnie Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż przedstawił projekt uchwały  

w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jaśliskach  

do prowadzenia postępowań w sprawach świadczeń pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym  oraz wydawania w tych sprawach decyzji administracyjnych oraz poprosił  

o krótką informację.  

Sekretarz Gminy Piotr Urban poinformował, że jest to kolejna uchwała porządkująca, tym 

razem sprawy socjalne. W związku z zapisami w ustawie o systemie oświaty są dwie 

możliwości wydawania decyzji administracyjnych, albo z zakresu świadczeń socjalnych, 

decyzje wydaje Wójt osobiście, bądź też jest druga możliwość, Kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej po udzieleniu upoważnienia przez Radę Gminy może wydawać we własnym 

imieniu takie decyzje. Powiedział, że uprości to procedury i Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej będzie w pełnym zakresie mógł zajmować się pomocą socjalną również w ramach 

systemu oświaty.  

Pytań do projektu uchwały nie było. 

Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw Obywatelskich Ryszard 

Chowaniec poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jaśliskach  

do prowadzenia postępowań w sprawach świadczeń pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym  oraz wydawania w tych sprawach decyzji administracyjnych. 

Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż odczytał treść  i poddał pod głosowanie projekt 

 

U C H W A Ł Y  Nr IX/48/15 

Rady Gminy Jaśliska 

z dnia 27 maja 2015  r. 

 

w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Jaśliskach do prowadzenia postępowań w sprawach świadczeń pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym  oraz wydawania w tych sprawach decyzji administracyjnych 

 

Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 14 radnych/. 

Uchwała została oznaczona numerem IX/48/15 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.7c. 

 Bogusław Gwiżdż Przewodniczący Rady przedstawił kolejny projekt uchwały,  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do Podkarpackiego Programu Odnowy 

Wsi na lata 2011-2016.   

Wyjaśnień do powyższego projektu uchwały udzielił Sekretarz Gminy Piotr Urban. 

Informował, że zmiana dotyczy koordynatora programu. Pierwotnie w uchwale była 

wskazana Pani Joanna Lipka, która obecnie nie pracuje w Urzędzie Gminy, dlatego też 

propozycją jest, aby koordynatorem była Pani Wioleta Madej, która będzie prowadziła ten 

zakres czynności. Pytań nie było. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Środowiska Wacław Futyma przedstawił 

pozytywną opinię  Komisji do przedłożonego projektu uchwały.  
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Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż odczytał treść  i poddał pod głosowanie projekt 

 

U C H W A Ł Y  Nr IX/49/15 

Rady Gminy Jaśliska 

z dnia 27 maja 2015  r. 

 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do Podkarpackiego Programu 

Odnowy Wsi na lata 2011-2016  

 

Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 14 radnych/. 

Uchwała została oznaczona numerem IX/49/15 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.7d. 

 Dalej, Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż przedstawił projekt uchwały,  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Jaśliska na 2015 rok i poprosił o jego 

omówienie. 

Skarbnik Agnieszka Kurdyła poinformowała, że dochody budżetowe w kwocie 10.000,00 zł 

stanowią dofinansowanie od Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w Przemyślu na prace 

remontowo-konserwatorskie zabytkowego budynku zakupionego przez gminę, a następnie 

przystąpiła do omówienia tabeli nr 2 zawartej w projekcie uchwały, przedstawiając w planie 

wydatków wprowadzone zmiany. Pytań do projektu nie było. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Teresa Mezglewska przedstawiła pozytywną 

opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Jaśliska na 2015 rok. 

Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż odczytał treść  i poddał pod głosowanie projekt 

 

U C H W A Ł Y  Nr IX/50/15 

Rady Gminy Jaśliska 

z dnia 27 maja 2015  r. 

 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Jaśliska na 2015 rok 

 

Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 14 radnych/. 

Uchwała została oznaczona numerem IX/50/15 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.7e. 

 Realizując porządek obrad, Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Gwiżdż 

przedstawił projekt uchwały, w sprawie zamiaru likwidacji Gminnej Biblioteki Publicznej  

w Jaśliskach oraz zamiarze utworzenia instytucji kultury i poprosił o jego przedstawienie. 

Przystępując do omawiania projektu uchwały Sekretarz Gminy Piotr Urban na wstępie 

zakomunikował, że jest to uchwała zmieniająca strukturę instytucji kultury wyrażająca zamiar 

zmiany instytucji kultury w naszej gminie. Powiedział, że w ustawie o bibliotekach 

publicznych zawarty jest zapis, że wszelkie zmiany związane z biblioteką publiczną czy  
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to zmiana statutu, połączenie z inną instytucją kultury wymaga podjęcia uchwały intencyjnej. 

Taką też jest ta uchwała, tak aby po uzyskaniu wszelkich dokumentacji, pozwoleń, móc w 

grudniu podjąć uchwałę już odrębną w zakresie likwidacji Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Jaśliskach i utworzenia z dniem 1 stycznia  instytucji kultury, która będzie działać w oparciu 

o trzy ustawy: o organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej, o sporcie  

i o bibliotekach. Będzie to łączenie trzech różnych dziedzin. Zwrócił uwagę, że w projekcie 

zaproponowana  jest nazwa nowej instytucji kultury ,,Interregionalny Ośrodek Kultury  

i Sportu w Jaśliskich”. Dodał, że jest to projekt, w późniejszym czasie będzie można to 

zmienić, jest to dostosowane , jak była mowa wcześniej, do programu  Interrekt. Poza tym 

informował, że warunkiem likwidacji Gminnej Biblioteki Publicznej jest uzyskanie zgody 

Ministra ds. Kultury i Ochrony Dziedzictwa Narodowego, po zasięgnięciu opinii Krajowej 

Rady Bibliotecznej  oraz Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej w Rzeszowie. Jeżeli takowa 

zgoda będzie, wtedy będzie  można podjąć stosowną uchwałę o likwidacji i utworzeniu. 

Również trzeba będzie zmienić zapis w statucie Gminy Jaśliska, który uwzględnia w chwili 

obecnej tylko jednostkę organizacyjną - Gminną Bibliotekę Publiczną. Następnie trzeba 

będzie podjąć uchwałę  o utworzeniu instytucji kultury. Uchwałę podaje się do publicznej 

wiadomości, jest okres sześciu miesięcy na zgłaszanie uwag, sugestii mieszkańców, bądź też 

wysyłanych instytucji. Pytań do projektu uchwały  nie było. 

Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw Obywatelskich Ryszard 

Chowaniec przedstawił pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż odczytał treść  i poddał pod głosowanie projekt 

 

U C H W A Ł Y  Nr IX/51/15 

Rady Gminy Jaśliska 

z dnia 27 maja 2015  r. 

 

w sprawie zamiaru likwidacji Gminnej Biblioteki Publicznej  

w Jaśliskach oraz zamiarze utworzenia instytucji kultury 

 

Uchwałę podjęto jednomyślnie /głosowało 14 radnych/. 

Uchwała została oznaczona numerem IX/51/15 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.8. Oświadczenia radnych, Wójta i przedstawicieli wspólnoty samorządowej 

 

 Radny Leszek Madej oświadczył, że podczas dzisiejszej ulewy, niektóre gospodarstwa 

znajdujące się koło Państwa Jedziniaków zostały zalane. Stwierdził, że należy  odmulić tam 

rowy i zrobić  inny spadek, ponieważ podczas ulew po kilka razy w roku gospodarstwa te są 

zalane. Skierował do Wójta Adama Dańczaka prośbę o zgłoszenie do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich potrzeby wykonania inwentaryzacji rowów w miejscowości Posada Jaśliska 

Następnie głos zabrał sołtys wsi Daliowa Bolesław Magierowski. Zwrócił uwagę na 

,,zapomniany parking” znajdujący się ,,na Obłazie”. Stwierdził, że sam budynek, który 

wybudowany jest  z kamienia,jest piękny, natomiast zniszczone jest zadaszenie. Proponował, 

odnowić go bądź zmienić, a jeżeli jest to nie możliwe, rozebrać i uporządkować teren. 
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Kontynuując swoją wypowiedź zwrócił też uwagę na wydobywający się z komina  

w remontowanym pomieszczeniu czad. Proponował  dokonać  ponownego przeglądu 

przewodów kominowych i wentylacji. Zaznaczył, że w chwili obecnej funkcjonuje tam 

świetlica  i może stanowić to zagrożenie. 

Więcej oświadczeń nie było. 

 

Ad.9  Odpowiedzi na zapytania i wnioski 

 

         Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzielił Wójt Gminy Adam Dańczak. 

Odpowiadając w kolejności zadawanych pytań, na pytanie dotyczące bramek powiedział,  

że po pierwsze, za bezpieczeństwo odpowiada organizator zajęć szkolnych i zajęć 

organizowanych przez Ludowy Klub Sportowy jak również animator sportu w ramach zajęć 

prowadzonych na Orliku. W pozostałym czasie każdy użytkownik, jeżeli ma zamiar korzystać 

z  obiektów sportowych, robi to na własną odpowiedzialność. ,,Zdajemy sobie sprawę,  

że trudno tej odpowiedzialności wymagać czy oczekiwać od małych dzieci”- powiedział 

Wójt. Bramki, które znajdują się na stadionie są stosunkowo ciężkie i jeżeli organizator 

przetransportuje bramki na murawę boiska, to powinien sobie zdawać sprawę z tego, że  

w momencie, kiedy zakończy zajęcia, ktoś może chcieć z tego boiska skorzystać w różny 

sposób. I tu przedstawił mające miejsce medialne zdarzenie – uderzenie chłopaka przez 

poprzeczkę bramki lekkiej konstrukcji, który doznał urazu głowy, w wyniku czego poniósł 

śmierć. Kontynuując wypowiedź powiedział, że są dwa działania: albo przedmiotowe bramki 

będą używane w sposób odpowiedzialny, albo zostaną usunięte z boiska. 

Radny Ryszard Chowaniec w tym miejscu poinformował, że bramki od półtora tygodnia  

są zabezpieczone i nie ma możliwości przeniesienia ich na chwilę obecną  w inne miejsce. 

Wójt Adam Dańczak mówił o zabezpieczeniach, w które bramki były wyposażone.  

Zaznaczył, że jeżeli bramki są zabezpieczone, na tą chwilę nie ma niebezpieczeństwa, ale 

może się ono pojawić, poprzez ich usunięcie. Mając na uwadze, że jest boisko Orlik,  

z którego można korzystać i na którym usytuowane są bramki, to należy poddać pod rozwagę, 

czy jest zasadność, aby bramki metalowe na boisku piłkarskim były. 

Wójt Adam Dańczak w odpowiedzi na drugie pytanie zadane przez radną Teresę Mezglewską 

związane z mostem powiedział, że jeżeli pojawią się takowe uszczerbki w strukturze mostu, 

na pewno zostanie powołana komisja, zostanie sporządzona dokumentacja w tym 

fotograficzna i gmina ma 72 godziny na zgłoszenie. Komisja z Urzędu Wojewódzkiego 

dokonuje sprawdzenia w terenie.  

Odpowiadając na kolejne pytanie, zadane przez radnego Ryszarda Chowańca informował, że 

w dniu jutrzejszym bądź pojutrze dokona sprawdzenia, czy jest możliwość wydzielenia części 

lamp z oświetlenia. Jeżeli nie będzie takiej możliwości, to ograniczony zostanie czas 

świecenia. Dodał, że należy liczyć się z tym, że jest to miejsce odosobnione. Informował, że 

na chwilę obecną zamontowany jest monitoring, który funkcjonuje na zasadzie czujek ruchu, 

nie ma jeszcze zamontowanych kamer, ale z czasem zostaną zamontowane. Zaznaczył, że po 

dokonaniu sprawdzenia,  zabezpieczenie poprzez zamontowanie czujek ruchu jest skuteczne. 

Następnie przedstawił proces informowania odpowiednich osób, w przypadku wtargnięcia  do 

budynków oczyszczalni ścieków przez osoby niepowołane.  
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W kwestii wydłużenia czasu oświetlenia z 22-giej na 23-cią, zakomunikował, że trzeba 

zdawać sobie sprawę, że  będzie to generować dodatkowe koszty. Mówił, że czas świecenia 

pozostał, jak w roku ubiegłym, nie zostało to zmieniane. Natomiast jeżeli jest taka potrzeba  

ze względów bezpieczeństwa i taka będzie wola Rady, ,,bezpieczeństwo nade wszystko” – 

oznajmił Wójt. Poza tym przedstawił problem dotyczący sterowania i informował, że kwestia 

wydłużenia czasu oświetlenia jest kwestią kontaktu z Zakładem Energetycznym celem 

przeprogramowania.  

W odpowiedzi na pytanie dotyczące tablic wjazdowych na teren gminy poinformował, ze na 

chwilę obecną nie zostały zaplanowane z tego względu, że gmina chciała na przedmiotowych 

tablicach umieścić herb Jaślisk, a dopóki gmina nie  będzie miała podstawy prawnej do 

używania herbu, musi poczekać z ich wykonaniem. Wyraził nadzieję, że sprawy dotyczące 

tablic uda zakończyć się jeszcze w roku bieżącym. 

W kwestii organizacji ruch na tzw. ,,Obłazie” Wójt Adam Dańczak zadał pytanie, czy ma się 

zatrzymać ten, który zjeżdża z góry, czy łatwiej zatrzymać się temu, który podjeżdża pod 

górę.  

Radny Leszek Madej powiedział, że zatrzymać się ma ten, który zjeżdża z góry. Wójt zwrócił 

uwagę, że obecnie mamy lato a nie zimę. Stwierdził, że należałoby zadać pytanie Zarządcy 

drogi, na jakiej podstawie taką organizację prowadzi. Informował, że jeżeli uzyska  

informację na ten temat, na przyszłym spotkaniu zostanie ona radnym przekazana.  

Wójt Adam Dańczak odpowiadając na pytanie zadane przez radnego Piotra Smolenia 

zakomunikował, że jeżeli będą szkody, to taka Komisja zostanie powołana i zostanie 

sporządzona dokumentacja. W kwestii Programu Odnowy Wsi, Wójt Adam Dańczak 

informował, że na chwilę obecną gmina nie przewiduje prac przy budynku Domu Ludowego 

w Woli Niżnej. 

Radnemu Janowi Farbaniec w sprawie dróg powiatowych Wójt Adam Dańczak odpowiedział, 

że informował już radnych o spotkaniu, ze Starostą Krośnieńskim i członkiem Zarządu które 

miało miejsce  w miesiącu marcu, odnośnie dróg powiatowych - a takie są dwie. Mówił, że na 

spotkaniu padło pytanie, która droga dla gminy i mieszkańców jest ważniejsza, czy w stronę 

Woli Niżnej, czy w stronę Czeremchy. Poinformował, że w odpowiedzi na zadane pytanie 

wskazał drogę prowadzącą do Woli Wyżnej z racji większej liczby osób mieszkających przy 

tej drodze. Mówił, że taką informację Starosta ,,zabrał ze sobą”. Jak widać z projektu działań 

na ten rok ,,nasze chcenie” na pewno nie będzie uwzględnione. 

W dalszej części tego punktu Wójt Adam Dańczak udzielił odpowiedzi dla radnego Jarosława 

Farbańca. W sprawie dotyczącej turystyki powiedział, że do tej pory nie było działań z jego 

strony, ani ze strony pracownika z racji mającego się odbyć w Urzędzie Gminy spotkania w 

pierwszej dekadzie czerwca z przedstawicielami Urzędu Marszałkowskiego z Departamentu 

Turystyki. Deklarował poinformować radnych o wynikach przeprowadzonych rozmów, 

ewentualnie podjętych decyzjach bądź planach. Mówił, że ma w planie zaprosić na to 

spotkanie wszystkich, którym turystyka jest bliska: Stowarzyszenia, które funkcjonują jak też 

osoby zainteresowane rozwojem turystyki. Wyraził nadzieję, że w ramach tego spotkania uda 

się zaplanować działania, które pozwolą na rozwój turystyki na terenie naszej gminy dodając, 

że  pomysłów jest kilka. Stwierdził, że muszą one być skonfrontowane z oceną osób z Urzędu 

Marszałkowskiego ,,i być może coś dobrego się z tego spotkania urodzi”. 
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Na kolejne pytanie radnego, czy w ramach Ośrodka Kultury będą funkcjonować świetlice 

Wójt Adam Dańczak oznajmił, że pomysł jest taki, żeby w ramach tego Ośrodka 

skoncentrować działania w jednym miejscu ze względu na to, że gmina nie jest rozległa. 

Stwierdził, że należałoby odpowiedzialnością obarczyć również rodziców. Jeżeli działania ze 

strony gminy zostaną podzielone na miejscowości, w których istnieją świetlice  mogą nie 

przynieść rezultatu, a  z  uzyskanych informacji  powiedział, że frekwencja jest niewielka. 

Powiedział, że warto jest zadać sobie pytanie, czy nie lepiej skoncentrować działania może   

w dwóch miejscach z racji tego, że Szklary są bardziej odległe od Jaślisk niż Wola Niżna  

i tam organizować zajęcia. Decyzji w tej sprawie jeszcze nie ma – informował Wójt. 

Powiedział, że razem z Komisją Kultury, Oświaty, Zdrowia i Spraw Obywatelskich oraz 

osobami zainteresowanymi ze środowiska zastanowimy się nad stworzeniem koncepcji na 

Ośrodek Kultury. Na chwilę obecną pomysłem jest, aby ograniczyć ilość miejsc a podnieść 

jakość spotkań. 

Nawiązując do pytania zadanego przez Członka Rady Sołeckiej Macieja Warchałowskiego 

powiedział, że zdaje sobie sprawę, że zły jest stan dróg prowadzących do lasów  gminnych 

jak też prywatnych. Informował, że jeżeli zostaną zakończone prace – koszenie traw, osoby 

zatrudnione z Zakładu Karnego, pod opieką pracowników Urzędu Gminy udadzą się w teren  

i uporządkują przedmiotowe drogi. 

W sprawie rowu przebiegającego koło pomnika orła w miejscowości Jaśliska Wójt Adam 

Dańczak informował, że w związku z tym, że została już zgłoszona sprawa przejścia przez 

rów, zwrócił się ustnie z prośbą do  Pana Mercika i  na chwilę obecną nie uzyskał 

odpowiedzi. Deklarował, że w następnym tygodniu w Starostwie Powiatowym poruszy 

problem dotyczący istniejącego zagrożenia uszkodzenia wodociągu. 

Następnie Wójt Adam Dańczak w tym punkcie udzielił również odpowiedzi na pytanie 

zadane w dniu wczorajszym na posiedzeniu Komisji dotyczące remontu mostu i drogi ze 

środków na usuwanie skutków klęsk żywiołowych. Informował, że gmina w wyniku 

rozstrzygniętego postepowania wyłoniła wykonawców  i w najbliższym czasie po podpisaniu 

umowy prace zostaną rozpoczęte. Powiedział, że zadanie dotyczące remontu mostu będzie 

wykonywała firma z Gorlic ,,Hażbud”, która na terenie Gminy Jaśliska wykonywała  już 

inwestycje. Na przebudowę drogi w Jaśliskach tzw. ,,Za murami”, została wybrana firma 

Zakład Produkcyjno–Usługowo-Handlowy ,,Bogbud” z Rymanowa. Dodał, że gmina  

do chwili obecnej nie  ma potwierdzenia, czy środki na usuwanie skutków klęsk 

żywiołowych, o które gmina wystąpiła do Urzędu Marszałkowskiego, zostaną zabezpieczone 

w całości, czy tylko w części.   

 

Ad. 10. Zamknięcie sesji  

   

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Bogusław Gwiżdż 

zamknął IX sesję Rady Gminy Jaśliska o godz. 1730.  

 

   

Protokół sporządziła:                                                                Przewodniczący Rady 

 

Renata Milan                                                                             Bogusław Stefan Gwiżdż                                                                           


